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Vážení  
spoluobčané,

po prázdninách jsme si pro 
Vás připravili zářijové číslo Ús-
teckých novin. Opět se v  něm 
nachází několik zajímavých in-
formací o dění v našem městě. 
Na straně 3 najdete např. pod-
poru zastupitelstva v  podobě 
dotací na aktivity sportovců nad 
21 let. Další důležitou informací 
pro občany je finále participa-
tivního rozpočtu Ústí změn, na 
jehož realizaci dalo město Ústí 
nad Labem 1,8 milionu korun. 
Veřejnost nyní může vybírat 
ze 17 projektů až do 30.  září. 
Více o  hlasování najdete na  
straně 4.

Na straně 5 se dozvíte o no-
vém ekologickém systému, 
který nahradí stávající vaky se 
zelení. 

Rozhovory Vám tentokrát 
přinášíme dva, v  jednom se 
dozvíte o  nově založené Kan-
celáři architekta města Ústí 
nad Labem, která od 1. června 
působí v  našem městě. V  roz-
hovoru představí práci kance-
láře vedoucí architektka, včetně 
budoucích projektů. Druhý roz-
hovor je o inovacích Městských 
služeb, které za sebou mají vel-
mi úspěšnou sezónu na svých 
koupalištích.  

Na zadních stranách novin 
opět naleznete tipy na využití 
volného času. Věřte, že je toho 
v našem městě opravdu hodně. 
Navštívit můžete např. 20. roč-
ník Hudebního setkání či říjnový 
pivní festival. Další zajímavou 
událostí je Evropský týden mo-
bility, který nabízí hned několik 
akcí.

Poslední stránka je tradičně 
věnována naší zoologické za-
hradě, která nově pořádá např. 
večerní prohlídky.  

PhDr. Ing. Petr Nedvědický 
primátor 

SLOVO PRIMÁTORA Z RADY MĚSTA 
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Zmocnění rady města  
ke schvalování rozpočtových opatření

Dotace na aktivity sportovců nad 21 let udělili zastupitelé

Město pomůže basketu s předfinancováním dotace

Dosavadní limit 5 mil. Kč pro 
schvalování jednotlivých roz-
počtových opatření v  radě měs-
ta platí minimálně od roku 1995 
(s výjimkou období 2009 až 2014, 
kdy byl limit 10 mil. Kč). Od té 
doby v  důsledku inflace včetně 
zvýšení sazby DPH došlo k výraz-
nému nárůstu cen neinvestičních 
i investičních výdajů, a tím i celko-
vého rozpočtu. „Jednotlivé inves-
tice jsou schvalovány položkově 
v rámci rozpočtu města. O všech 
investicích tedy předem rozhodují 
zastupitelé schválením rozpočtu 
a  my se snažíme urychlit proces 
v záležitostech, kdy je nutné rych-
le reagovat na základě vyhlášení 
dotačních titulů a  jsme povinni 
zajistit spolufinancování včetně 
dalších náležitostí (projekty, studie 
apod.),“ vysvětlil primátor města 
Petr Nedvědický.

Dále zastupitelé zmocnili Radu 
města Ústí nad Labem ke schva-
lování rozpočtových opatření na 
zajištění financování investič-
ních akcí financovaných z  úvěru 
300 mil. Kč, a  to bez finančního 

omezení v jednotlivém případě po 
dobu čerpání úvěru do roku 2026. 
Návrh zmocnění urychlí realizace 
zamýšlených investičních akcí:
• Modernizace učeben ZŠ  

– 71 200 000 Kč,
• Fotovoltaické kolektory na 

městských budovách  
– 2 000 000 Kč,

• DS – dodání, instalace 
a montáž elektronické požární 
stanice (EPS)  
– 34 000 000 Kč,

• Rekonstrukce veřejně 
přístupného sportoviště u ZŠ 
Neštěmická – 28 000 000 Kč,

• Revitalizace Mánesových sadů 
– 36 500 000 Kč,

• Rekonstrukce parkovišť 
u Plavecké haly – PD  
– 1 000 000 Kč,

• Prodloužení chodníku Svádov 
– 7 500 000 Kč,

• Rekonstrukce mostního 
objektu č. 423c-M1, ul. Ryjická 
– 2 000 000 Kč,

• Rekuperace a rekonstrukce 
topných těles Nové 
krematorium – 6 450 000 Kč,

• Corso – demolice dvorana  
– 30 000 000 Kč,

• Rekonstrukce mostního 
objektu ev. č. UL-109 – 
Sebuzín – 4 500 000 Kč,

• Rekonstrukce mostního 
objektu ev. č. 744c-M1 – Brná 
– 1 7 00 000 Kč,

• Skorotice – spojovací chodník 
– 2 000 000 Kč,

• Předmostí – rekonstrukce části 
Stříbrnického potoka  
– 10 000 000 Kč,

• Nákup služebních vozidel MP  
– 1 500 000 Kč,

• Investiční rezerva  
– 61 650 000 Kč.
Seznam investičních akcí finan-

covaných z  úvěru 300 mil. Kč se 
liší ve dvou položkách. Původně 
obsahoval akci Revitalizace budo-
vy B Domu kultury. Realizace této 
akce bude zohledněna v investič-
ní části rozpočtu města v dalších 
letech. Revitalizace je nahrazena 
akcí Modernizace učeben ZŠ. 
Dále seznam neobsahuje akci Mu-
zeum – Inteligentní zelený depozi-
tář 21. století, která byla zrušena, 
neboť žadatel – Muzeum města 
Ústí nad Labem od ní odstoupil. 
Uvolněné finanční prostředky do 
výše úvěrového rámce byly převe-
deny do nového řádku Investiční 
rezerva.

Zastupitelé schválili dotace formou 
šeků na celoroční podporu pohy-
bových aktivit občanů města Ústí 
nad Labem nad 21 let. 

Dotace budou poskytnuty 
subjektům takto: 
• Fotbalový klub Český Lev 

Neštěmice – 82 000 Kč, 
• SK Brná – 38 000 Kč, 
• Tělovýchovná jednota Sebuzín 

– 58 000 Kč, 
• TJ SPV – 68 000 Kč,
• TJ Svádov-Olšinky  

– 66 000 Kč. 

Pro rok 2023 činí výše finanční-
ho objemu této dotační kategorie 
1 000 000 Kč. Celkem bylo podá-
no 24 žádostí, z toho byly 4 žádosti 
vyřazeny pro nesplnění podmínek. 
Dotace byla poskytnuta sportov-
ním oddílům a  klubům formou 
šeků na podporu celoroční spor-
tovní činnosti jejich členů ve věko-
vé kategorii nad 21 let. Podmínkou 
zařazení sportovce do této kate-
gorie je účast sportovce na trénin-
cích 2x týdně, účast na svazových 
soutěžích a  registrace sportovce 
u  národního sportovního svazu. 

Maximální hodnota šeku v této ka-
tegorii činí 2 000 Kč.

Před jednáním zastupitelstva 
schválila rada města poskytnu-
tí dotací z  rozpočtu roku 2023 
odboru školství, kultury a  sportu 
určených na oblast sportu Celo-
roční podpora pohybových aktivit 
občanů města Ústí nad Labem 
nad 21  let jednotlivým subjektům 
např. pro BASTA CHEERLEADE-
RS – 40  000  Kč, Český veslařský 
klub Ústí nad Labem – 22 000 Kč či 
Spolek Tenisový klub Krásné Břez-
no – Ústí nad Labem – 38 000 Kč.

Zastupitelstvo města Ústí nad La-
bem schválilo zápůjčku pro Basket-
balový klub Ústí nad Labem. Výše 
zápůjčky je 1 000 000 Kč. Jedná se 
o bezúročnou zápůjčku se splatností 

nejpozději do 31. března 2027. Dů-
vodem bylo zajištění dostatečného 
cash flow a  omezení případné pla-
tební neschopnosti mládežnické-
ho klubu, který uspěl s  evropskou 

dotací na příhraniční spolupráci mlá-
deže v rámci projektu Česko-Sasko 
2021–2027, a to od 1. srpna 2023 na 
dobu 3 let. Náklady na tento projekt 
jsou propláceny zpětně.

Zastupitelé zmocnili radu města schvalovat jednotlivá 
rozpočtová opatření do výše 20 mil. Kč a schvalovat 
jednotlivá rozpočtová opatření i nad limit 20 mil. Kč 
z důvodu zvýšení výdajové části rozpočtu magistrátu, 
a to zapojením přijatých účelových prostředků.



Nová podoba  
webových stránek
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Pojďme změnit Ústí

Sociální bydlení pro seniory

Právě tyto sociální byty jsou určeny pro oso-
by ve věku 60 a  více let, plně či částečně 
soběstačné, splňující definici způsobilé domác-
nosti dle NV č. 112/2019 Sb. (jejichž celkové 
sociální a majetkové poměry jsou takové, že jim 
neumožňují překonat nepříznivou situaci v ob-
lasti bydlení vlastními silami).

Pro účely nájmu v sociálním bytě se způso-
bilou domácností rozumí společně hospodařící 
domácnost, která má nízký příjem a nevyhovu-
jící bydlení.

Co se rozumí  
jako nízký příjem?

Započitatelný příjem podle zákona o  život-
ním a existenčním minimu všech členů společ-
ně hospodařící domácnosti, který nepřesáhne 
násobek hrubé měsíční mzdy vzhledm k počtu 
členů domácnosti (viz. tabulka).

Domníváte-li se, že splňujete výše uvedené 
podmínky pro nájem v  sociálním bytu a  máte 
o něj zájem, navštivte sociální pracovnice Od-
boru sociální péče, Magistrátu města Ústí nad 
Labem, od kterých obdržíte formulář žádosti 
o sociální byt spolu s povinnými přílohami. K žá-
dosti doložíte výpis z rejstříku trestů (ne starší 
3 měsíců) a  čestné prohlášení o  bezdlužnosti 
vůči statutárnímu městu Ústí nad Labem, jeho 
příspěvkovým organizacím a  jeho městským 
obvodům. V případě potřeby Vám sociální pra-
covnice poskytnou potřebnou podporu nebo 
asistenci při vyplňování nejen samotné žádosti 
o  byt, ale následně i  při vyplňování dotazníku 
pro posouzení situace společně hospodařící 
domácnosti v oblasti bydlení.

Uzavření nájemní smlouvy k sociálnímu bytu 
je podmíněno  závazkem k aktivnímu přijímání 
sociální práce v  určeném rozsahu, neboť ná-
jemní smlouva se uzavírá na 2 roky, kterou lze 
opětovně uzavřít až po posouzení, zda si ža-
datel nemůže zajistit jiné vyhovující bydlení na 

Je to tu! Blížíme se do finále participativního roz-
počtu Ústí změn, na jehož realizaci dalo město 
Ústí nad Labem 1,8 milionu korun. Nyní je řada 
na Vás. Vyberte si svého favorita a ovlivněte, kte-
rý z  projektů příští rok město usku-
teční. Tento rok se nám sešlo 25 ná-
vrhů, ze kterých prošlo do veřejného 
hlasování 17 z  nich jako například: 
květnaté louky v  centru, revitalizace 
Parku Republiky či záchody na stře-
kovské náplavce. Je tedy z čeho vy-
bírat. Hlasování probíhá už od 3. září 
a bude končit 30. září. 

A jak na hlasování? 
Využít můžete jednu ze tří variant: 

• pokud máte chytrý telefon, můžete vy-
užít tento QR kód, který Vás přenese přímo do 
hlasování, 

• další možností je hlasování přes web 
www.ustizmen.cz, kde kliknete na tlačítko CHCI 
HLASOVAT, které Vás přenese do hlasování,

• a  pokud nejste vůbec online, stačí 
zajít do ústeckého infocentra, kde můžete vho-
dit svůj hlas do sběrné hlasovací krabice hned 
u přepážky. 

Městské webové stránky prošly během prázdnin 
upgradem redakčního systému a  implementací 
nové šablony webových stránek města v soula-
du s platným grafickým manuálem. Stránky jsou 
také přizpůsobeny přehlednějšímu mobilnímu 
zobrazení pro lepší orientaci na stránkách. Nově 
byla pořízena také doména www.usti.cz.

www.usti.cz

Nová podoba webu města. 

Prolézačka byla postavena z minulého 
 participativního rozpočtu.

Ústí nad Labem v rámci svého 
bytového fondu disponuje 
sociálními byty pro seniory 
v nově zrekonstruovaném objektu 
Čelakovského 806/4, v Krásném 
Březně. 

trhu s byty, popř. využít sociálních služeb v po-
bytových zařízení.

Více informací naleznete na webových 
stránkách bytového portálu města, kde je 
i  k  dispozici virtuální prohlídka bytů v  objektu 
Čelakovského.

Kontakty na sociální pracovnice

Odbor sociální péče – oddělení sociální práce, Magistrát města Ústí nad Labem  
(budova PB-centra, Mírové náměstí 3097/37, Ústí nad Labem, 6. patro).
Fišerová Dana, Bc.  kancelář č. 620  tel.: 475 271 305
Kamínková Petra, DiS.  kancelář č. 619C     tel.: 475 271 306  
Morávková Petra, Mgr. kancelář č. 602        tel.: 475 271 304    
Stránská Jitka, DiS. kancelář č. 619B     tel.: 475 271 252    
Štěrbová Andrea, DiS.       kancelář č. 601  tel.: 475 271 139   

Počet členů hospodařící domácnosti
Násobek hrubé 
průměrné měsíční 
mzdy

jednočlenné domácnosti 0,6násobek 
hrubé průměrné měsíční mzdy 24 190 Kč

dvoučlenné domácnosti 0,8násobek 
hrubé průměrné měsíční mzdy 32 253 Kč

tříčlenné domácnosti 0,9násobek 
hrubé průměrné měsíční mzdy 36 285 Kč

čtyřčlenné domácnosti hrubou 
průměrnou měsíční mzdu 40 317 Kč

více než čtyřčlenné domácnosti 1,2násobek 
hrubé průměrné měsíční mzdy 48 380 Kč
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Proč je důležité třídit staré elektrospotřebiče?

Vaky na zeleň nahradí nová služba 
Pro zlepšení pořádku ve veřejném 
prostoru města a zjednodušení 
nakládání s bioodpadem je pro 
občany připravena nová služba, která 
nahradí svoz odpadů ze zeleně ve 
vacích. 

Náhradou za ukončený svoz odpadů ze zeleně 
ve vacích si občané mohou požádat o nádobu 
na bioodpad o objemu 240 l s pravidelným se-
zónním výsypem s četností 1x 14 dní.

Výhody této služby  
jsou následující:
1. Pravidelný sezónní výsyp nádoby – od 

1. 4. do 30. 11. četnost 1x 14 dní. Díky se-
zónnímu výsypu není nutné odpad ze zeleně 
shromažďovat na jeden konkrétní termín, 
ale může se jej zbavovat průběžně po celou 
sezónu. 

2. Snížení množství odpadu bioodpadu ve 
směsném komunálním odpadu. Do nádo-
by na bioodpad můžete (je to dokonce žá-
doucí) odkládat i veškerý rostlinný bioodpad 
vzniklý v  domácnosti (slupky od zeleniny, 
skořápky od vajec, zbytky pečiva, kávový 
a čajový odpad vč. filtrů, apod.). Tím, že ten-
to odpad dáte do nádoby na bioodpad, zvý-
šíte si volný objem ve své černé nádobě na 
směsný komunální odpad.

3. Nádoba na bioodpad je určena pouze pro 
konkrétní uživatele. Nádobu budou využí-
vat pouze obyvatelé konkrétní nemovitosti, 
kteří o nádobu požádají.

4. Čisté a  lépe průchozí komunikace. Ná-
doba na bioodpad zabírá na komunikacích 
a chodnících méně místa po kratší dobu než 
vaky se zelení.

Podmínky služby nádoby  
na bioodpad jsou následující:
1. Nádoba na bioodpad bude přidělena k ne-

movitosti, kterou žadatel vlastní, případně 
kterou na základě smluvního vztahu užívá.

2. Nádoba bude trvale umístěna na pozemku 
žadatele, případně na pozemku, který na 
základě smlouvy využívá - v  den svozu ji 
žadatel přistaví na stanovené svozové mís-
to přístupné svozové technice a po výsypu 
v ten samý den nádobu uklidí.

3. Do nádoby smí být odkládán pouze určený 
odpad.

4. Bioodpad nesmí být odkládán mimo nádobu 
přistavenou ke svozu.

Žádosti můžete posílat Odboru životního 
prostředí Magistrátu města Ústí nad Labem, 
nebo e-mailem na jitka.lepicova@mag-ul.cz 
nebo vladislava.stranska@mag-ul.cz, kde vám 
budou poskytnuty případné další informace.

Pokud Vás uvedená nabídka nezaujala, 
můžete svůj bioodpad i  nadále 7 dní v  týdnu 
(v provozní době dle kalendáře odpadů) ode-
vzdat na sběrném dvoře ve Všebořicích, a  to 
zcela ZDARMA.

Do nádob PATŘÍ:
• tráva, plevel,
• zbytky pečiva a obilovin,
• košťály i celé rostliny,
• seno a sláma,
• zemina z květin,
• hnůj, slepičí trus,
• hobliny a piliny,
• padané ovoce,
• slupky z ovoce a zeleniny,
• zbytky ovoce a zeleniny,
• listí a drcené větve,
• kávový a čajový odpad včetně, 

filtrů. 

Do nádob NEPATŘÍ:
• pleny,
• maso a kosti, 
• oleje a tuky,
• tekuté a silně mastné potraviny, 
• obaly od potravin,
• uhynulá zvířata,
• kočkolit,
• biologicky nerozložitelné odpady,
• uhelný popel a smetky z ulice,
• sáčky z vysavače,
• cigaretové oharky,
• podestýlka z chovu drobných zvířat.

Třídění odpadu je již naprosto běžnou součás-
tí našeho života. Každý ví, kam třídit plasty sklo 
i papír. Kam ale s vysloužilý-
mi elektrospotřebiči?

Bez elektrospotřebičů si 
už v  dnešní době dokáže-
me život jen těžko předsta-
vit. Spotřebiče jsou každým 
dnem modernější, jejich 
cena stále klesá – jsou do-
stupné pro každého. To vše 
s  sebou ale přináší i  závaž-
ný problém: co s nimi, když 
doslouží?

Pokud se elektrozaříze-
ní obsahující zdraví škodli-
vé materiály vyhodí spolu 
s běžným komunálním odpadem do kontejneru, 
s největší pravděpodobností nedojde k jeho re-
cyklaci, ale skončí na řízené skládce, která však 
problém neřeší, protože odpadní materiál se v ní 
pouze hromadí.

Se stále rostoucí spotřebou se právě elektro-
odpad stává jedním z nejrychleji rostoucích dru-
hů odpadu. Tříděním vysloužilého elektra spo-
lečně přispíváme nejen k trvalé udržitelnosti, ale 

také šetříme přírodní zdroje. Spotřebiče obsahují 
navíc nebezpečné látky jako například rtuť, olo-

vo nebo kadmium atd. Ty se 
na klasické skládce uvolňují 
do půdy, vody a  ovzduší 
a poškozují tím naše životní 
prostředí. 

Pokud ale vhodíte drob-
né elektrospotřebiče do 
červených kontejnerů, po-
putují přímo do recyklační 
linky, kde se z  nich pomocí 
různých technologických 
postupů získávají materiály 
ke znovuvyužití. Míra opěto-
vaného materiálového využi-
tí je velmi vysoká, liší se dle 

jednotlivých typů výrobků. Může však dosahovat 
až 95 %.

Opětným využíváním materiálů se šetří pří-
rodní zdroje a  současně omezuje zatěžování 
prostředí škodlivinami. Recyklace umožňuje sní-
žení nákladů při výrobě nových výrobků a sníže-
ní ekologické zátěže prostředí. Na ekologickém 
zpracování elektroopadu se u nás podílejí i han-
dicapování občané, kteří prostřednictvím chrá-

něných dílen dostávají možnost k seberealizaci.

Co patří do červených kontejnerů?
• mobilní telefony, vysílačky, navigace,
• přehrávače mp3, diskmany, rádia,
• notebooky, klávesnice, myši,
• baterie a nabíječky,
• kalkulačky, budíky,
• elektronické hračky, auta na vysílačku, 

roboti,
• menší kuchyňské spotřebiče (šlehače, 

toustovače, mixéry, drtiče ledu, rychlovarné 
konvice),

• fény a kulmy, elektrické kartáčky, holicí 
strojky,

• žehličky, ruční vysavače,
• další elektrospotřebiče do velikosti 

40×50 centimetrů.
V Ústí nad Labem je v  současné době roz-

místěno 36 červených kontejnerů. Seznam sta-
novišť naleznete na webových stránkách města 
v sekci Občan, Životní prostředí, Odpadové hos-
podářství, Odpady v Ústí nad Labem.

Vysloužilé elektrospotřebiče můžete též celo-
ročně odevzdávat na sběrných dvorech v Krás-
ném Březně a Všebořicích.
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Spolupracujte na tvorbě nové 
mobilní aplikace pro seniory Senifit

Malé velké ústecké dláždění

Podchod jako nový

Milostivé léto III
Statutární město Ústí nad Labem se připojuje k oddlužovací 
akci, která umožňuje občanům města zbavit se některých 
vzniklých dluhů při neuhrazení místních poplatků.

+420 475 271 444   +420 475 271 536
+420 475 271 720   +420 475 271 791   +420 475 271 598

e-mailová adresa: milostiveleto3@mag-ul.cz www.usti-nad-labem.cz

Jaké neuhrazené poplatky mohu splatit?
Do milostivého léta jsou zařazeny poplatky města za komunální odpad, ze psů a z užívání veřejného 
prostranství (například zábor na náměstí).

Jaké jsou podmínky Milostivého léta III?
• Musí se jednat o dluh, který není vymáhaný soudním exekutorem.
• U místního poplatku se jedná o vyměřené navýšení a exekuční náklady při daňové exekuci vedené 

Magistrátem města Ústí nad Labem nebo Úřady městských obvodů města Ústí nad Labem.
• Dluh musel vzniknout nejpozději do 30. 9. 2022.
• Dlužník musí podat žádost od 1. 7. 2023 do 30. 11. 2023.
• Dlužník musí nejpozději do 30. 11. 2023 uhradit jistinu dluhu.
• Podání žádosti je možné učinit všemi standardními způsoby i prostřednictvím e-mailu.
• Po uhrazení jistiny dluhu bude zbytek dluhu, tedy navýšení poplatku a exekuční náklady, odpuštěn.

Mohu nedoplatek rozložit do splátek?
Ano, dluh je možné rozložit až do 12 měsíčních po sobě jdoucích splátek, přičemž první splátka je splatná 
30. listopadu 2023. Zároveň nedoplatek, který má být rozložen do splátek, musí být vyšší než 5 000 Kč.

Kompletní informace k Milostivému létu III 
naleznete na webových stránkách města, 
kde naleznete i formuláře k vyplnění. 
V případě dotazů můžete využít kontaktů níže.

Centrum města se po letech dočkalo dvou větších oprav. Máme nový 
chodník v Pařížské a předlážděnou plochu před magistrátem. To, co by se 
na první pohled mohlo zdát dobrou zprávou má svá velká ale… 

Prvním místem je chodník v Pařížské ulici, kde léta flikovaný asfalt na-
konec nahradila, bohužel, jen designově pomíjivá betonová dlažba. Jedna 
z  nejvýznamnějších ústeckých ulic by přitom zcela přirozeně měla mít 
důstojnou kamennou dlažbu. Ta má mnohem delší životnost a je jedno-
dušší na opravu či budoucí dodláždění. Pařížská ulice by si totiž, dle nás, 
zasloužila mnohem rozsáhlejší proměnu. Mělo by se dlouhodobě jed-
nat o bulvár s rozšířením prostoru pro chodce, předzahrádky a  ideálně 
i stromořadím.

Druhé pokládání dlažby proběhlo v  prostoru před magistrátem na 
Lidickém náměstí. Tam jsme do této chvíle chodili po velkoformátové 
hladké kamenné dlažbě, která ale byla dlouhodobě ničena provozem aut, 
která sem podle nás přitom vůbec nepatří. Místo vymístění nesmyslného 
a dopravně nebezpečného VIP parkoviště z náměstí a jednoduché opra-
vy původní dlažby zde bylo utraceno více jak 6 milionů za předláždění 
plochy a potvrzení parkování v místě, kudy chodí denně stovky lidí. Nová 
dlažba je sice opět kamenná, ale pro změnu zcela jiná než všude kolem 
a navíc ne příliš šťastným provedením hodně hrbolatá. 

Řešení, materiál a detaily povrchů chodníků a náměstí jsou přitom jed-
ním ze základních kamenů kvalitního veřejného prostoru. Centrum města 
by v tomto ohledu mělo být dlouhodobě opečovávaným a harmonickým 
celkem, ne pestrobarevnou a nekoncepční směsicí.

Ing. arch. Jan Hrouda 
zastupitel za PRO!Ústí

Etická výchova, pracovní činnosti, zážitkové učení, občanská iniciativa 
v místě, kde žiji.  To jsou oblasti, ve kterých žáci společně s učiteli hledají 
(a nalézají) podněty ke zlepšení svého okolí, prostředí, ve kterém se kaž-
dodenně pohybují. 

Podchod, který spojuje areál naší školy se sídlištěm Vyhlídka v Krás-
ném Březně, hyzdil svým zanedbaným stavem nově upravené prostran-
ství před hlavním vchodem do školní budovy. Tato skutečnost neunikla 
vnímavým žákům devátých tříd a začaly se dít věci…Deváťáci vypracovali 
projekt, jehož cílem byla oprava výmalby a celkové zlepšení zmíněného 
prostoru. Následoval úklid, odstranění náletových rostlin, očištění stěn, 
nátěr portálu před vstupem do podchodu. Žáci si osvojili nejen manuální 
dovednosti a práci v kolektivu, ale zdokonalili svou finanční gramotnost 
při výběru potřebného materiálu a dodavatelů. K finální grafické podobě 
veřejného podchodu byl přizván streetart umělec Lukáš Brožovský, který 
na závěr uspořádal seminář o kultuře streetartu v ČR. Všechny tyto akti-
vity financoval „Projekt NPO 3.2 Podpora rovných příležitostí“ a proběhly 
ve spolupráci se zřizovatelem statutární město Ústí nad Labem.

Marie Čápová
zastupitelka za Vaše Ústí  

Revitalizovaný podchod v Krásném Březně.

Aplikace Senifit je inovativní projekt, jehož hlavním cílem je usnadňovat 
a také zpestřovat seniorům život. A pro tvůrce aplikace je zásadní, aby její 
ovládání co nejvíce odpovídalo potřebám a schopnostem těch, kterým 
může nejvíce pomoci, seniorům. Proto nyní tým Senifitu žádá 
o pomoc s dalším vylepšováním aplikace všechny zástup-
ce starší generace, kteří mají kladný vztah s chytrými te-
lefony, ale nejen je.

Senifit „dohlíží“ na pravidelné braní léků, na-
bízí hry proti zapomínání a  všeobecně na pro-
cvičování mozku, doporučuje vhodná cvičení ke 
zlepšení fyzické kondice a zjednoduší každodenní 
komunikací s rodinou a přáteli.

Senifit hledá seniory, kteří by chtěli spolupra-
covat s  týmem na testování aplikace. Spoluprá-
ce není nijak náročná ani složitá. Uživatelé 
vyzkouší nějakou funkci nebo udělají určité 
úkony. Aplikace je ale navržena tak, aby byla 
co nejjednodušší a nejpřehlednější. 

Pokud máte o spolupráci na rozvoji aplikace zájem, neváhejte Seni-
fit vyzkoušet a  kontaktovat jeho tým na e-mailové adrese info@senifit.
cz. Rádi vám poskytneme více informací ohledně aplikace a samozřejmě 
také podrobnosti o spolupráci, která může být pro vás přínosná i z hle-
diska osobního rozvoje a získávání nových dovedností. Během testování 
budete samozřejmě moci využívat plné funkčnosti aplikace Senifit a při 
dlouhodobé spolupráci na vývoji je možné dohodnout se i na finančním 
ohodnocení. Více informací naleznete na webových stránkách www.seni-
fit.cz. Samotná aplikace je pak zdarma ke stažení z App Store nebo přes 
Google Play.

� Senifit
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S náměstkyní Věrou Nechybovou o rozvoji  
a revitalizaci zařízení Městských služeb
Městské služby fungují 
v Ústí nad Labem řadu 
let. Spravují také bazény, 
sauny a koupaliště. Aktuál-
ně za sebou mají úspěšnou 
sezónu a věnují se inovaci 
a revitalizaci nabízených 
služeb i prostředí. Více se 
můžete dočíst v rozhovoru 
s náměstkyní Věrou Nechy-
bovou, která má Městské 
služby Ústí nad Labem ve 
své gesci. 

Aktuálně máme za sebou 
hlavní letní sezónu na koupali-
štích Brná a Klíše, jak byste ji 
hodnotila?  

Sezóna byla letos opravdu 
úspěšná. Návštěvníci kvitovali 
zlepšení nabídky služeb i  zlevnění 
vstupného. Navzdory prázdnino-
vým rozmarům počasí koupaliště 
navštívilo více lidí, než v  minulém 
roce. Venkovní koupaliště v  Brné 
je až do poloviny října ještě stále 
v provozu. Už jsme si to vyzkoušeli 
vloni a obyvatelé Ústí to ocenili. Na 
Koupališti Brná je v  současnosti 
zlevněné celodenní vstupné, které 
činí 50 Kč a 30 Kč.

Městské služby každý rok ino-
vují své služby a prostory pro 
návštěvníky. Jakých novinek se 
dočkali návštěvníci Koupaliště 
Brná letos?

Zrekonstruovali jsme brouzda-
liště, které se slavnostně otevřelo 
na začátku prázdnin. Cílem bylo 
zajistit zejména pro malé návštěv-
níky koupaliště větší bezpečnost. 
Nechali jsme brouzdaliště opa-
třit speciální protiskluzovou fólií 

a nově tam je instalován i nerezový 
chrlič. U rekreačního bazénu, který 
je nejnavštěvovanější, jsme spustili 
veřejnou Wi-Fi, aby relaxující ná-
vštěvníci měli co největší komfort.

Čeho se mohli dočkat návštěv-
níci Klíše?  

Plavecký areál na Klíši se stal 
součástí nově rozšířeného balíčku 
TicketPack+, který během letní se-
zóny nabízí zákazníkům cenově vý-
hodné celodenní vstupné na letní 
koupaliště Klíše a přes zimní sezó-
nu poskytuje dvouhodinové vstup-
né do bazénu v  kryté hale. Pro 

návštěvníky nepříjemnou odstávku 
plavecké haly, která je nutná kvůli 
pravidelné údržbě, se nám podařilo 
zkrátit na minimum. V předchozích 
letech pokaždé trvala celý měsíc 
a  letos pouhých 6 dní. V plavecké 
hale i  v  Městských lázních jsme 
také nechali instalovat odstředivku 
na plavky.

V Městských lázních aktuálně 
probíhá přestavba, na jaké 
novinky se mohou návštěvníci 
těšit zde? 

Historická budova Městských 
lázní, které byly v Ústí otevřené už 
v roce 1908, je po nedávné rekon-
strukci interiéru, haly, zázemí pro 
návštěvníky i má rovněž nový ba-

Záměrem�města�je,�aby�se�
z Městských�lázní�stala�oáza,�

která�poskytuje�širokou�nabídku�
wellness�služeb�pro�relaxaci.

Historická budova Městských lázní.

Otevření opraveného brouzdaliště. 

Jak vnímá inovace těchto zaří-
zení veřejnost? 

Setkali jsme se s pozitivními ná-
zory, a  to nejen od Ústečanů, ale 
také turistů anebo třeba obyvatel 
Teplic, kde venkovní koupaliště 
chybí. Jsou nadšení z toho, co kou-
paliště na Klíši i v Brné návštěvní-
kům nabízejí. Oceňují také bezpeč-
nost, kterou především v  nejvíce 
vytíženém období v  areálech za-
jišťuje bezpečnostní agentura. Pro 
nás je zásadní, aby návštěvníci byli 
spokojeni a  na koupalištích měli 
co největší komfort, bezpečnost 
a  vždy dobře udržované a  čisté 
prostory. 

zén. Aktuálně se přemístí recepce 
do přízemí a poté je v plánu změ-
na provozu. Sauna bude společná 
a výhradně ženám budou vyhraze-
né pondělky. Víkendový společný 
provoz sauny spojený s návštěvou 
bazénu si pochvalovali především 
rodiče s dětmi a páry. V předcho-
zích letech byly Městské lázně 
během letní sezóny uzavřené, le-
tos poprvé byla vzhledem k zájmu 
veřejnosti v provozu sauna. Zejmé-
na saunové ceremoniály se těší 
stále větší oblibě. Záměrem města 
je, aby se z Městských lázní stala 
oáza, která poskytuje širokou na-
bídku wellness služeb pro relaxaci.
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Rozhovor s vedoucí oddělení  
o fungování nové kanceláře architekta města
Rada města letos na jaře 
schválila založení Kance-
láře architekta Magistrátu 
města Ústí nad Labem. Od 
1. června 2023 nové od-
dělení funguje. O plánech 
a projektech mluví vedoucí 
oddělení KAM Barbora 
Havrlová.

Čím se zabývá kancelář archi-
tekta města? 

Obecně bychom KAM mohli 
nazvat také koncepčním ateliérem 
města. Definuje koncept rozvoje 
města, bude ho držet a směrovat, 
a  to zatím v  našem městě chy-
bělo. Bude vytvářet koncepční 
dokumenty, které budou takovou 
kuchařkou pro úředníky, politiky 
i investory. Podle ní se budou moci 
jednodušeji, srozumitelněji, jasněji 
a předvídatelněji například opravo-
vat ulice, revitalizovat náměstí nebo 
parky. Kromě těchto dlouhodobých 

mi proměnami začínáme od centra 
města. Ústí funguje jako taková ci-
bule – centrum je historické jádro, 
a  na něj se nabalují další slupky 
podobně fungujících oblastní. Za-
čneme tedy léčit srdce a  věříme 
v prosáknutí do dalších vrstev.

Na čem doposud kancelář archi-
tekta města pracovala?

Kromě již zmíněných řešených 
témat chceme navrhnout revitaliza-
ci původního vnitrobloku v Dlouhé 
ulici – dnes prostor za Cukrárnou 
Barborka. Plánujeme uspořádat 
participaci občanů, od které si sli-
bujeme definování potřeb a  témat 
k  řešení. Dále se zabýváme uli-
cí Národního odboje, a  to hlavně 
v souvislosti se zástavbou u soudu. 
Rádi bychom ukázali, že lze vyho-
vět jak investorovi, tak občanům, 
i  městu (a  tím myslím městu jako 
sídlu). Dále bychom rádi popostr-
čili plánování cyklotrasy na Miladu 
a zkusili z ní navrhnout vycházko-
vou cestu se zastaveními a  třeba 
i přístupem k vodě. Velkým téma-
tem jsou odpadkové koše v  cent-
ru města, některé jsou za hranou 
životnosti. Jejich obsluha je nároč-
ná a  spoustu nádob trpí nedosta-
tečnou péčí. To se děje i z důvodu 
velkého množství různých typů 
nádob, které žádají různé přístupy. 
Při procházce centrem, na ploše 
zhruba 7 hektarů, najdete přes sto 
kusů odpadkových nádob, a to ne-
počítám popelnice, které se občas 
někde objeví a  třeba zapomenou 

na delší dobu. V  rámci sjednoco-
vání mobiliáře navrhneme jeden 
typ koše do centra v  různých ob-
jemech a  rozmístíme koncepčně 
a v logických návaznostech. 

Co bude KAM řešit v budoucnu? 
Jaké máte připravené projekty?

Máme celý dlouhý seznam. 
Chtěli bychom pracovat na manuá-
lu veřejných prostranství, zejména 
na kapitolách o  uličních površích 
a o regulaci reklamy. Potřebujeme 
hierarchizovat a  definovat typolo-
gii prostranství, a dát tak uliční síti 
města řád. Z  řady projektů, které 
chceme revidovat a  koordinovat, 
je to třeba úprava Pařížské nebo 
křižovatka pod Větruší. Rádi bu-
deme spolupracovat a konzultovat 
revitalizaci Letního kina. Studenty 
pražské fakulty architektury by-
chom rádi nadchli územím Marián-
ské skály a jejího okolí. Nám pak na 
stůl pravděpodobně přistane blok 
004. Na ten by pak navázalo Míro-
vé náměstí, a to už se hezky spojí 
s  rozpracovanou Dlouhou a  Hrn-
čířskou ulicí na východě a přes Li-
dické náměstí až k  Pařížské. Dále 
bychom mohli jmenovat i  úpravu 
předprostoru Muzea – tedy promě-
nu Brněnské a revitalizaci sadů Be-
dřicha Smetany. Těšíme se také na 
spolupráci se zpracovateli nového 
územního plánu. Je toho mnoho 
a mohla bych dále pokračovat, vše 
záleží na politickém zadání a  co 
KAM dostane ke zpracování poli-
tickou reprezentací.

dokumentů máme spoustu dalších 
cílů. Momentálně se věnujeme ně-
kolika projektům najednou. Mezi 

ty největší patří proměna Ústí 
po realizaci vysokorychlostní 
tratě a  její přivedení do centra 
města. 

S kým by podle Vás KAM 
měla určitě spolupracovat?

Vlastně se všemi. Komuni-
kujeme s  občany, s  úředníky 
a politiky, se spolky i příspěvko-
vými organizacemi. Máme am-

bici být spolehlivým komuni-
kačním prostředníkem mezi 
občany a  politickou repre-
zentací. Budeme se snažit 
vysvětlovat kroky města 
i naslouchat potřebám lidí. 
Co se týče odborné spo-
lupráce, péče o  město je 
multioborová záležitost 
a my jsme si vědomi toho, 
že architekti nejsou vše-
vědoucí. Budeme tedy 
k problémům vyhledávat 
odborníky na daná té-
mata a hledat s nimi to 
nejlepší řešení.

Existují nějaké 
konkrétní lokality, 

na které by se měla 
KAM zaměřit?

KAM vznikla 1. červ-
na pod vedením tří archi-
tektů, tak musíme začít 
postupně. Nabízíme hlav-
ně nadhled a s konkrétní-
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Divadelní léto a nová sezóna 

Promenádní koncert Severočeského divadla.

20. ročník  
Hudebního setkání 

Novinky pro sezónu v Kulturním středisku
Novinkou v  kulturním programu jsou ces-

tovatelské pořady, které budou probíhat 1x za 
měsíc. Dne 21. září se můžete těšit na expe-
diční přednášku od českého profesionálního 
horolezce Radka Jaroše: Koruna světa. V dal-
ších měsících chystáme přednášku od Jiřího 
Kolbaby nebo Tomáše Vejmoly.

A  jaký bude hudební kulturní program na 
podzim? 27. září v  Národním domě vystoupí 
kapela Květy & Meluzína. Hned 30. září srd-
caři a  muzikanti Police Symphony Orchestra 
z Police nad Metují - punkáči mezi symfonický-
mi tělesy, kteří šíří hudební euforii na každém 
kroku. 

Na říjen je připraven koncert jednoho z nej-
známějších osobností české hudební scény: 
David Koller v  rámci svého TOUR LPXXIII 
přijede se svou kapelou do Národního domu 
představit hity z nové desky. 

Více informací o  aktualitách, programu 
i vstupenkách najdete na webu.

� Kulturní�středisko� 
� města�Ústí�nad�Labem

Hudební setkání probíhá ve městech už od 15. čer-
vence a v říjnu zavítá zpět do Ústí nad Labem. Již 
na jaře se posluchači mohli setkat na třech setká-
ních v knihovně s Václavem a Evou Hudečkovými, 
Jaroslavem Svěceným nebo Ivo Kahánkem. 

5. října a 29. října do Ústí přijedou zahrát dvě 
mimořádné osobnosti. Jiří Vodička, geniální hou-
slista mladé generace, který patří právě s Vác-
lavem Hudečkem k  největším virtuosům s  při-
rozenou muzikalitou. Představí se v  Knihovně 
Ústeckého kraje, v programu věnovaném Moza-
rtovi, Dvořákovi nebo Smetanovi. Výhoda tohoto 
komorního setkání je intimní kontakt s publikem 
a zcela jedinečná atmosféra. 

Druhou hvězdou bude violoncellista Jiří Bár-
ta. Koncert pro Ústí nad Labem a  je pořádán 
již pošesté v Severočeském divadle a za účas-
ti symfonického orchestru. Jde o  největší akci 
celého festivalu. Jiří Bárta se v  Ústí představí 
poprvé, a to společně s dirigentem Milošem For-
máčkem. Oba muzikanti nastudují nejznámější 
a nejhranější koncert pro violoncello a orchestr 
na světě – violoncellový Koncert h moll Antonína 
Dvořáka opus 104, který se v našem městě také 
ještě nehrál. 

Na konci měsíce června hostovalo Severočes-
ké divadlo na Bratislavském hradě na festivalu 
OPERA FEST BRATISLAVA 2023. Tři krásné 
večery plné hudby a zpěvu pod širým nebem. 
Hostovali jsme zde již v  minulých ročnících. 
Pro letošní rok jsme zvolili operu G. Verdiho 
NABUCCO, další večer patřil KONCERTU SVĚ-
TOVÝCH OPERNÍCH ÁRIÍ A SBORŮ.  Zazpívali 
známé osobnosti např. Filip Tůma, Jakub Pusti-
na, Jana Juričková, Mária Porubčinová a sbor 
Severočeského divadla. Poslední večer zazněl 
KONCERT FILMOVÝCH MELODIÍ v  podání 
orchestru Severočeského divadla. Všechna 
představení pod taktovkou dirigenta Miloše 
Formáčka. 

Již tradičně se konaly PROMENÁDNÍ KON-
CERTY přímo v centru města Ústí nad Labem 
– U DIVADLA. Orchestr Severočeského divadla 
zahrál pod taktovkou Jana Mikoláše či Viliama 
Béreše slavné operetní melodie a pochody. 

Na konci srpna proběhly zkoušky a  SLAV-
NOSTNÍ KONCERT v  rámci Mezinárodních 
dirigentských kurzů, které jsme pořádali ve 
spolupráci s  dirigentem Doohi Lee z  USA.  
Spolupráce se osvědčila a plánujeme na příští 
rok další. V neděli 3. září se uskutečnil koncert 
v Centrálním parku na Severní Terase, kde jsme 
zahráli ve spolupráci s ÚMO, u příležitosti Dne 
Severní Terasy, KONCERT V  ROMANTICKÉM 
DUCHU. 

Sezónu divadlo zahájilo 10. září muzikálem 
MY FAIR LADY. Na začátku září jsme přivíta-
li naše návštěvníky na Dni otevřených dveří 
v rámci DNŮ EVROPSKÉHO DĚDICTVÍ. 

V měsíci září až prosinci odehrajeme našim 
abonentům slíbená představení. Připravuje-
me premiéru muzikálu DIVOTVORNÝ HRNEC 
a  nové pohádkové pojetí opery KOUZELNÁ 
FLÉTNA pro děti. 

Těšíme se na Vás u  nás v  divadle, třeba 
20.  září na operetě MAM´ZELLE NITOUCHE, 
24.  září na baletním představení POPELKY či 
na KONCERTĚ PRO ÚSTÍ NAD LABEM dne 
29.  října. Více o  programu divadla na webu 
www.operabalet.cz.

www.operabalet.cz

www.ksul.cz

Kulturní středisko města připravilo pro své 
návštěvníky novinky pro sezónu 2023/24. Jed-
nou z novinek je cyklus expedičních předná-
šek a  cestovatelských pořadů. Také jsou při-
praveny vzdělávací a  kulturní programy pro 
mateřské školy, střední školy i základní školy. 
Novinkou je i  poskytnutí slevy na vstupném 
na kulturní akce všem studentům, důchodcům 
a držitelům průkazu ZTP a ZTP/P. Maturantům 
letos poprvé nabídneme zvýhodněnou nabíd-
ku pro organizaci maturitních plesů a v nepo-
slední řadě se od podzimu budeme podílet na 
minimalizaci jednorázového nádobí a  lepším 
životním prostředí – získali jsme dotaci na vrat-
né kelímky.

Pro získání dotace na vratné kelímky bylo 
hlavní myšlenkou minimalizovat spotřebu jed-
norázového nádobí na akcích a být tak šetrněj-
ší k přírodě. 

V  KSÚL letos poprvé nabídneme zvýhod-
něnou cenu na organizaci maturitních plesů. 
Organizátoři z řad škol či neziskových organi-
zací mohou získat slevu až 50 % z nájmu. Pro 
bližší informace se obracejte na e-mail cesal@
ksul.cz. 

Zarezervujte si stánek  
na vánočních trzích 
Věnujete se gastronomii, výrobě rukodělných 
či řemeslných výrobků, prodeji vánočních de-
korací, ozdob nebo dárkového zboží? Chcete 
společně s námi vytvořit příjemnou atmosféru 
Ústeckých Vánoc 2023? Tak na nic nečekejte 
a  zarezervujte si stánek na vánočních trzích 
na Lidickém náměstí. Preferujeme regionální 
tvůrce a  značky, psát můžete na e-mailovou 
adresu vanourkova@ksul.cz.
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Kombinuj a jeď!
www.mobilityweek.eu

Bezplatná přeprava osob a zavazadel
v tarifní zóně 101 Ústí nad Labem v MHD i v zelených autobusech

a ve vlacích

Auta nechte doma… 
… jeďte MHD ZDARMA!

Kombinuj a jeď!

Bezplatnou přepravu finančně podpořil Ústecký kraj

PÁTEK 
22. 9. 2023 
Mezinárodní Den bez aut

#MobilityWeek

Změna programu vyhrazena!

20. 9. 2023
NA MÍROVÉM NÁMĚSTÍ

DEN PRO ZDRAVÍ 

A UDRŽITELNOU MOBILITU

Více na www.usti.cz   Ústí nad Labem – volný čas

10:00 – 17:00
Liga proti rakovině
informace o prevenci rakoviny prostřednictvím 
výstavy „Každý svého zdraví strůjcem“

Osvětové stánky
zdravotní pojišťovny s bezplatným poradenstvím, 
školy a další organizace

Smoothie a zmrzlina zdarma
možnost vyšlapat si své smoothie nebo  
se odměnit zdravou zmrzlinou z elektrokola

Cestovatelská přednáška     17:00
Radka Darebná a Helena Kreisingerová 
„S Radkou na cestách“ v Informačním středisku 
města Ústí nad Labem

11:00 – 17:00
VRTmobil
propagace příprav vysokorychlostní trati z Prahy do 
Ústí nad Labem a Drážďan v mobilním informačním 
centru Správy železnic, státní organizace

Představení udržitelných možností dopravy
elektroautomobily, elektrokola, kola a koloběžky; 
možnost svezení cyklorikšou zdarma

Veřejné projednání     15:00
Akční plán pro udržitelnou energii a klima 
v Informačním středisku města Ústí nad Labem

Plán udržitelné městské mobility
prezentace dopravních opatření a projektů  
v Ústí nad Labem

Město Ústí nad Labem se stejně jako v uplynulých letech zapojí k dnes 
již tradiční celoevropské akci Evropský týden mobility, která probíhá ve 
dnech 16.–22. září.

Cílem je zvýšit povědomí občanů o  udržitelné mobilitě, upozornit 
na  problémy v  dopravě a  hledat řešení šetrná ke klimatu a  životnímu 
prostředí. Slogan zůstal stejný jako v  loňském ročníku, tedy „Kombinuj 
a jeď!“ a upozorňuje na růst individuální automobilové dopravy ve měs-
tech a inspiruje k možným řešením.

Ve spolupráci s mnoha významnými místními partnery připravilo ně-
kolik zajímavých akcí, určených jak pro děti, tak pro dospělé. I v letošním 
ročníku se ve spolupráci s DÚK podařilo vyjednat v rámci Dne bez aut 22. 
září den dopravy v MHD ZDARMA.

Připraveny jsou dále např. komentovaný výlet, ve spolupráci s MP bez-
pečnostní akce nebo pro školáky ukázky dovedností jednotlivých složek

Integrovaného záchranného systému, Den pro zdraví a  udržitelnou 
mobilitu, kampaň Do práce na kole nebo sportovní den spojený s ukonče-
ním cyklistické sezóny na Labské stezce. I pro letošní sezónu je k dispozi-
ci cyklobus zdarma z Labské stezky přes Bukov a Klíši na Severní Terasu.

Kompletní program a přehled akcí na www.usti.cz.
www.usti.cz
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Statutární město Ústí nad Labem vás zve na 

UKONČENÍ CYKLOSEZÓNY 
NA LABSKÉ STEZCE

23. 9. 2023 | 10:00 – 15:00
Cyklokemp Loděnice v Brné
• společná cyklojízda (start v 10:45 u přístaviště v Libochovanech,
 možnost zdarma využít lodní linku T91 z Ústí nad Labem)
• pohádka Sváťova dividla
• animační program pro děti
• dětská diskotéka s pohádkovými postavami
• nafukovací atrakce
• malování na obličej
• aktivity Týmu silniční bezpečnosti a městské policie
• losování o ceny
Více informací: www.usti.cz  |  Kalendář kulturních a sportovních akcí
Informační středisko města Ústí nad Labem  |  Ústí nad Labem - volný čas   
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Pivní festival v říjnu poprvé  
v Ústí nad Labem

Ejhle, Ústí! Poznejte ústecké 
památky a zajímavosti

Kam na střední školu? 

Ústecké informační středisko 
se zapojí do Týdne TIC, přijďte!

Červencová fotografická soutěž 
byla vyhodnocena a ceny rozdány

Tradice podzimních pivních festivalů letos začne i v Ústí nad Labem. Ústí 
je město jak s bohatou pivní historií, tak také se zajímavou současností 
a nabídku místních pivovarů, výčepů a akcí obohatí v pátek 6. a v sobotu 
7. října i nová akce: FESTIVAL PIVA – OKTÓBRFEST. „Město podporuje 
mnoho akcí v průběhu celého roku a stále se snažíme podporovat rozvoj 
nových projektů, mezi které tento festival patří,“ uvedl náměstek primá-
tora Tomáš Vlach.

Letošní první ročník se bude konat na Kostelním náměstí před OC Fo-
rum, nabídne řemeslné pivo od několika pivovarů z různých koutů České 
republiky a k  tomu nejen pořádné jídlo, jako jsou burgery, maso, ryby, 
hranolky a další grilované a smažené dobroty, ale také trochu vína a kok-
tejlů, aby si přišli na své i ti, kdo budou dělat pivařům doprovod. 

OKTÓBRFEST bude v pátek od 14.00 a v sobotu od 12.00. Připravili 
ho pro vás organizátoři z Českého umu a Family Food Festivalu, kteří dě-
lají farmářské trhy a gastro akce po celých severních Čechách.

Veletrh škol pro žáky 8. a 9. tříd ZŠ, rodiče, ka-
riérové poradce, učitele a  pro všechny zájem-
ce o středoškolské vzdělání proběhne 17. října 
v Domě kultury v Ústí nad Labem. Žáci se zde 
mohou nechat inspirovat a  informovat o  mož-
nostech studia na střední škole v Ústeckém kraji.

6.-7. VSTUP
ZDARMA

OKTÓBRFEST
Č E S K Ý  U M  A  F A M I L Y  F O O D  F E S T I V A L  

FESTIVAL PIVA

ŘÍJNA

K O S T E L N Í  N Á M . ,  Ú S T Í  N .  L A B E M

Č E S K Á  Ř E M E S L N Á  P I V A  -  P O Ř Á D N É  J Í D L O  -   M U Z I K A

PÁTEK 6. 10.
14-21 HOD.

SOBOTA 7. 10.
12-21 HOD.

P Ř E D  O C  F O R U M

U  příležitosti odhalení nového fotopointu na 
Větruši, které nainstalovalo Oddělení cestovní-
ho ruchu Magistrátu města Ústí nad Labem ve 
spolupráci s Městskými službami, byla vyhláše-

V pátek 27. října se ústecké informační středis-
ko připojí k celostátní akci Týden turistických in-
formačních center, který pořádá profesní orga-
nizace A.T.I.C. ČR u příležitosti Světového dne 
rozvoje informací.

Navštivte nás v  pátek 27. října, obdržíte 
drobný dárek a třeba také zjistíte, že informační 
středisko zdaleka není jen pro turisty.

na fotografická soutěž. Během července jste 
posílali nejrůznější snímky, z nichž byly vybrány 
tři vítězné. A co vy? Už jste se vyfotili u nového 
fotopointu?

Poznávací hra pro týmy, ve které bude vaším úkolem podle popisu poznat 
různá místa, budovy a jiné objekty v Ústí nad Labem, navštívit je a zodpo-
vědět doplňující otázky. Registrace týmů a start proběhne v sobotu 7. říj-
na v 8:30 v Informačním středisku města Ústí nad Labem (Mírové náměstí 
1/1, Palác Zdar), kde obdržíte instrukce a materiály ke hře. Následně bu-
dete mít tři hodiny na to, abyste podle zadání určili a navštívili co největší 
počet míst, vyplnili odpovědní list a vrátili se s ním do informačního stře-
diska. Tři týmy s největším počtem bodů si odnesou věcné ceny.

Počet týmů je omezen. Pro účast v soutěži se zaregistrujte osobně, 
e-mailem či telefonicky v Informačním středisku města Ústí nad Labem 
(info.stredisko@mag-ul.cz, tel.: 475 271 700). Maximální počet členů 
týmu jsou čtyři osoby (děti mladší 10 let se nezapočítávají).

Jedna z vítězných fotografií.
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Naučná stezka (Tajenka) vede po obnovené historické turistické trase, která v minulosti patřila k oblíbeným vycházkovým místům. Vede od Větruše po červené místní 
značce Fibichovou ul. ke středověkému popravišti. 
Správné řešení tajenky můžete odnést nejpozději do 6. října 2023 na recepci Kanceláře primátora Magistrátu města Ústí nad Labem. Vylosovaný výherce obdrží cenu. 
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Přijďte na večerní 
komentované prohlídky!

Chcete vědět, co se děje v zoo, když všichni 
návštěvníci odejdou? Přijďte na večerní pro-
hlídku pod vedením zoologa! Komentovaná 
prohlídka zoo krátce před a po západu slunce 
je jedinečnou možností, jak zahlédnout druhy 
zvířat, pro které je typická soumračná či noční 
aktivita. Zahlédnout tak můžete například ak-
tivní kočku slaništní, kuandu, mravenečníky 
čtyřprsté či některé druhy plazů.

Prohlídky se konají do konce září, a to kaž-
dý pátek od 20:00 hodin. Sraz je deset minut 
před začátkem u hlavního vstupu do zoologic-
ké zahrady z Drážďanské ulice. V ceně vstu-
penky je zahrnut vstup do zoo a  služby prů-
vodce. Večerní prohlídku si můžete objednat 
na webových stránkách zoo.

Tým zoologů se těší na Vaši návštěvu. 

Večerní prohlídka se zoologem. Foto | Vít Lukáš

Představení konceptu patronství zoo (I. Pšenková, 
K. Valešová). Foto | Jiří Horák 

Ústecká komunitní nadace  
a zoo otevírají novou éru spolupráce
Umožnit jednotlivcům i firmám na dvě kliknutí 
zaslat dar na podporu ústecké zoo. To je spo-
lečný cíl Ústecké komunitní nadace a Zoo Ústí 
nad Labem, které podepsaly dohodu o  spo-
lupráci. Finanční prostředky zoo využije ke 
zlepšování podmínek chovaných druhů zvířat, 
zároveň k  významnému vylepšování areálu 
a služeb pro návštěvníky.  

Zoo Ústí nad Labem vznikla z původní ptačí 
rezervace, která byla založena na počátku 20. 
století. Po dobu dlouholeté historie se snaží 
naplňovat své hlavní poslání, což je ochrana 
vzácných a  ohrožených druhů zvířat. Péče 

o ně je však z několika hledisek velmi náročná 
a jedním z nich je bezesporu hledisko finanční. 
„Vážíme si jakékoliv podpory, kterou nám dárci 
poskytnou. Nároky na chovatelská zařízení se 
v průběhu času neustále zvyšují, což je dobře. 
Snažíme se s trendy moderních zoologických 
zahrad držet krok,“ uvedla ředitelka zoo Ilona 
Pšenková.  

Proto spojila zoologická zahrada své síly 
s  Ústeckou komunitní nadací, která se více 
než 30 let v regionu věnuje rozvoji dárcovství 
a  filantropie. Zároveň se snaží, aby ve chvíli, 
kdy dárci chtějí věnovat finanční prostředky, 
mohli využít moderní technologie. „Nyní při-
cházíme s  novým konceptem tzv. patronací 
pro ústeckou zoo. Pokud zoologické zahradě 
zašlete dar v  min. výši 1 000 Kč, můžete se 
stát jejím patronem. Patronství je rozděleno do 
tří kategorií dle výše daru a  od něj se odvíjí 
i různé formy poděkování. Od certifikátu až po 
netradiční prohlídku zoo s průvodcem. Pro ad-
ministraci darů využíváme portál Darujme.cz, 
který nabízí dárcům maximální pohodlí pro za-
slání prostředků,“ vysvětlila ředitelka Ústecké 
komunitní nadace Kateřina Valešová.

První část získaných finančních prostředků 
využije zoo na přebudování venkovní expozi-
ce pro tapíry čabrakové a prasata visajanská 
a venkovního výběhu pro hrošíky liberijské.

Staňte se patronem zoo i vy, více informací 
najdete na webu zoo.  

Zoo má nový chovný pár tapírů 
Zoo se raduje z chovného páru tapírů 
čabrakových. Návštěvníci mohou tapíry 
vidět v pavilonu Asijský prales, který zoo 
zadaptovala právě pro tento druh. Díky 
tomu má zahrada šanci tento ohrožený druh 
v budoucnu rozmnožit.  

Do ústecké zoo dorazil nejprve patnáctiletý 
samec, který přicestoval 28. června ze Zoo 
Lipsko. Ve středu 19. července pak dorazila 
i  sedmiletá samice ze Zoo Dortmund. Aktuál-
ně si zvyká na nové prostředí. Obě zvířata jsou 
od sebe zatím oddělena, ale mají mezi sebou 
vizuální i čichový kontakt. Jejich spojování pro-
běhne v okamžiku, kdy se samice důkladně se-
známí s novým domovem. 

Zástupců tohoto druhu je nedostatek i v po-
pulaci evropských zoologických zahrad. Pro ta-
píry čabrakové je veden EEP (Evropský chovný 
program), který se momentálně potýká zejmé-
na s problémem nedostatku samic. Ty dostávají 
pouze zoologické zahrady s nejlepším chovatel-
ským zařízením. O umístění konkrétních zvířat 
rozhoduje koordinátor chovu podle genetic-
kých dispozic a podmínek v jednotlivých zahra-
dách. „Je pro nás úspěchem, že právě ústecká 
zoo byla vybrána jako instituce, která je vhodná 
pro nově sestavený chovný pár tapírů čabra-
kových. Je důležité vytvořit dostatečně velkou 
a stabilní záložní populaci tohoto druhu v lidské 
péči,“ uvedla ředitelka zoo Ilona Pšenková. Do 

nedávna ústecká zoo chovala pouze jediného 
samce, který byl před dvěma měsíci přesunut 
ke geneticky vhodné samici ve španělské zoo. 

Za posledních 12 měsíců se v Evropě naro-
dila pouze 4 mláďata, populace tohoto druhu 

tedy narůstá velmi pomalu. „Naším cílem je 
pokusit se o rozmnožení tohoto vzácného dru-
hu. Úspěšný odchov by přispěl k posílení jeho 
populace v  evropských zoo,“ dodává vedoucí 
zoologického útvaru Petra Padalíková.

Samice tapíra čabrakového. Foto | Jiří Horák




